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§ 132 Dnr KS-00390/2023  

Ansökan från Ljusdals Bandyklubb om sponsring för 
säsongerna 2023/24, 2024/25 och 2025/26 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Ljusdals bandyklubb får sponsring för 2023/2024 i samma storleks-

ordning som föregående år (160 350 SEK). 
 
2. Pengar tas från sponsringskontot.  

Sammanfattning av ärendet 

Ljusdals bandyklubb har ansökt om sponsring för säsongerna 2023/2024, 
2024/2025, 2025/2026. Enligt sponsringspolicyn sker dock bara sponsring 
ett år i taget och därmed behandlas bara ansökan för 2023/2024.  
 
Föreningen har skrivit en ansökan i enlighet med kommunens riktlinjer för 
sponsring och redogjort för hur de arbetar med social, ekologisk och 
ekonomisk hållbarhet. Möjligheterna för kommunen att synas har inte 
ändrats nämnvärt från tidigare säsonger och därför föreslås samma 
sponsringsnivå som tidigare.  
 
Jonas Svensson och Elias Swartswe från Ljusdals Bandyklubb berättar om 
föreningen verksamhet. 
 
Ljusdals bandyklubb har cirka 250 utövare och mellan 500-600 medlemmar. 
Under ExTe Cupen samlas cirka 3 000 åskådare på Idrottsparken i Ljusdal. 
Normalår ligger antalet åskådare vid hemmamatcher på cirka 600 personer. 
Föreningar har gjort en ansökan som visar hur kommunen kommer att 
synliggöras: 
 
"Ljusdals kommuns logga kommer finnas med på A-lagets matchkläder, 
uppvärmningströjor och träningskläder. Loggan kommer även finns med på 
våra ungdomslags matchtröjor. Den kommer även finnas som exponering på 
Idrottsparken. I våra utskickade mail kommer det vara en klickbar kommun-
logga. Ljusdals kommuns logga finns med i våra annonser till exempel 
matchannonser samt hur man arbetar med inkludering: 
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Att göra bandyn till en aktivitet där alla ska få vara med är något vi strävar 
väldigt mycket efter. Som ett väldigt lyckat exempel på det har vi nu under 
några säsonger kunna hjälpa till med utrustning till dem som börjar spela 
bandy i våra yngsta lag. Att kunna hjälpa till med utrustning när man ska 
börja spela bandy har vi sett ger en väldigt positiv inverkan på antalet barn 
som kanske inte kommer från så penningstarka förhållanden. Att LBK ska 
vara en plats för alla och i alla åldrar ser vi som en självklarhet, där klubben 
ska kunna finnas för personer som för stunden har det svårt, men också vara 
en plats för alla i vardagen. Som förening är vi beroende av ideella kraft som 
hjälper oss runt till exempel matcher, cuper, ungdomsträningar, funktionärs-
fika, lottförsäljning för att nämna några funktioner. I Ljusdals BK ska det 
alltid finnas en möjlig plats för alla, oavsett ålder, hudfärg, bakgrund, tro, 
förmåga eller kön. Våra stadgar följer riksidrottsförbundets regler och FN:s 
barnkonventionslag. Dessa uppdateras löpande”.    

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 5 december 2023 
Ansökan med bilaga från Ljusdals bandyklubb 1 september 2023 

Yrkanden 

Iréne Jonsson (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Henrik Karlström (SD), 
Jonny Mill (LB) och Pernilla Färlin (M): bifall till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Ljusdals Bandyklubb 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Ekonomienheten 
Akt 
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§ 133 Dnr KS-00528/2023  

Ny styrmodell för Ljusdals kommun 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Förslaget på ny styrmodell antas.  
 
2. Styrmodellen ska följas upp efter ett år. 

Sammanfattning av ärendet 

Kommunfullmäktige beslutade 21 mars 2016, § 73 att bifalla en motion från 
Markus Evensson (S) om att initiera ett ledningssystem för alla förvalt-
ningar. Detta beställdes under 2021 och arbetet med att implementera detta 
startade. Implementation krävde en något rationaliserad styrmodell för att 
säkra bra planering och rapportering. 
 
20 juni 2022, § 84 beslutade kommunfullmäktige om att anta prioriterade 
Agenda 2030-mål och Uppdrag för förvaltningen. Dessa gäller för hela 
kommunkoncernen. 
 
För att hantera detta togs en ny styrmodell med riktlinjer fram i en iterativ 
process med inblandade instanser och var efter diverse remisser klar under 
våren 2023.             

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 
Riktlinje för Ljusdals kommuns styrmodell för verksamhetsplanering 30 
november 2023 

Yrkanden 

Pernilla Färlin (M): Styrmodellen ska följas upp efter ett år. 
 
Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L) och Jonas Rask Samuelsson 
(C): bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag med ordförandens 
tilläggsyrkande. 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandena och 
finner att kommunstyrelsen bifaller dessa.  
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§ 134 Dnr KS-00511/2023  

Löneöversyn 2024 

Personalutskottet beslutar 
 
1. Informationen angående löneöversyn år 2024 noteras till protokollet. 
 
2. I beslutad budget för 2024 ingår utrymmet för löneöversyn för 

respektive nämnd. 
 
3. Inför budget 2025 bör möjligheteten övervägas att utöver årligt 

löneökningsutrymme avsätta en pott för riktade lönesatsningar.  

Sammanfattning av ärendet 

Under våren 2024 kommer de centrala huvudöverenskommelserna (HÖK), 
inklusive löneavtal att omförhandlas. Arbetsgivarens ansvar för den lokala 
lönebildningen är trots det oförändrat och därmed fortskrider den lokala 
processen. I handlingarna finns fackförbundens yrkanden samt den löne-
statistik som presenterades vid den första uppstarten 15 november 2023. 
Nästa tillfälle för överläggning är den 17 januari 2024 och då bör arbets-
givaren presentera sitt beslut om eventuella prioriteringar i löneöversyn 
2024.                

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 
Bilaga 1 Ramprocess löneöversyn 
Bilaga 2 Sammanställing av fackförbundens yrkanden inför löveöversynen 
Bilaga 3 Uppstart löneöversyn 

Yrkanden 

Henrik Estander (L): bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
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Beslutsexpediering 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Akt 
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§ 135 Dnr KS-00366/2023  

Riktlinje för Barnrätt 

Arbetsutskottets förslag 

Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Riktlinjer för barnrätt antas. 
  
2. Mallar för tjänsteskrivelse ska innehålla Barnchecklista. 
 
3. Utvärdering av användandet av Barnchecklista genomförs ett år efter 

införandet.  

Sammanfattning av ärendet 

Riktlinjens syfte är att stärka barns rättigheter i Ljusdals kommun samt 
förbättra barn och ungas levnadsvillkor i praktiken. Riktlinjen är även till för 
att skapa en struktur som ger förutsättningar för att bedriva ett strategiskt 
barnrättsarbete, samt att stärka barns och ungas möjligheter att vara delaktiga 
i frågor som berör dem. Med barn avses flickor, pojkar och barn med 
könsöverskridande identitet/uttryck mellan 0 till 18 år.  
         
Barnkonventionen är sedan 2020 lag och kommunen har därför redan i sitt 
uppdrag att arbeta utifrån den. Riktlinjen är ett förtydligande gällande att ha 
barnperspektivet i fokus samt en struktur för arbetet och i beslut som rör 
barn direkt eller indirekt.  
 
Riktlinjen har arbetats fram  i en arbetsgrupp där representanter från alla 
förvaltningar har deltagit. Förvaltningarnas perspektiv på barnrätt har 
följaktligen kommit till uttryck redan i utarbetandet av riktlinjen.  
 
Remissvar 
 
Riktlinjen har varit på remiss till alla nämnder och kommunala bolag. Syftet 
med remissen är att få svar från nämnderna om det är funktionellt att arbeta 
efter riktlinjen för barnrätt.  
 
Arbetsmarknads- och socialnämnden, samhällsservicenämnden och 
utbildningsnämnden ställer sig positiva till förslaget till riktlinje för barnrätt.  
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Ljusdalshem har inga synpunkter.  
 
I remissvaren från omsorgsnämnden ställs frågan om det är riktlinjer eller 
handlingsplan. Nämnden anser att ett övergripande dokument är bra som en 
gemensam strategi i kommunen men kan även innebära att det i förvaltning-
arna blir otydligt vad respektive enhet ska arbeta vidare med. För att tydligt 
implementera dokumentet i omsorgsförvaltningen så bör en första aktivitet 
och åtgärd vara att skapa åtgärdsplaner på varje enhet där det redovisas hur 
enheten ska leva upp till målen och redovisa vilka aktiviteter och åtgärder 
som planeras i enheterna under året. Då kan handlingsplanen bifogas verk-
samhetsplanen och bli ett aktivt och levande dokument. Förslag på fortsatt 
arbete i förvaltningen är att barnchecklistor bör utformas i separat dokument 
samt även underlag för barnkonsekvensanalys.  
 
Avslutning 
 
Varje nämnd är ansvarig för hur riktlinjerna implementeras. I synpunkterna 
från omsorgsnämnden kommer flera sätt att genomföra det.  
 
För att se till att barnperspektivet tillvaratas bör mallar för tjänsteskrivelse 
innehålla Barnchecklista. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 27 november 2023 
Yttrande från utbildningsnämnden 31 oktober 2023 
Yttrande från omsorgsnämnden 31 oktober 2023 
Yttrande från arbetsmarknads- och socialnämnden 20 oktober 2023 
Yttrande från samhällsservicenämnden 29 september 2023 
Yttrande från AB Ljusdalshem 21 augusti 2023 
Riktlinje för barnrätt 9 augusti 2023 

Yrkanden 

Henrik Karlström (SD) och Jonas Rask Samuelsson (C): bifall till 
kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
 
Henrik Estander (L): bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
Kommunstyrelsen ska få återkoppling om hur arbetet med Barnchecklistan 
fungerar.  
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandena och 
finner att kommunstyrelsen bifaller dessa.  
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§ 136 Dnr KS-00188/2022  

Medborgarförslag gällande höjd budget för 
livsmedelsinköp 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.           

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedelsinköp har 
inlämnats till kommunfullmäktige.  
 
Förslagsställarna föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att höja 
anslagen för kommunens livsmedelsinköp, i enlighet med prisjusteringar 
enligt lagen om offentlig upphandling, samt att kommunen finner ytterligare 
vägar för att stötta den lokala och svenska produktionen. De föreslår också 
att kommunfullmäktige beslutar om att tillfälligt slopa tillsynsavgiften av 
lantbruksföretag, i enlighet med avgifter för tillsyn enligt miljöbalken 
(årsavgifter och timavgifter) samt timavgifter för handläggning av ärenden 
utifrån miljöbalkens ansvarsområde rörande lantbruk. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 80 att skicka medborgar-
förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 
och till kostchefen för yttrande. 
 
Samhällsservicenämnden anses att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 
yttrande skriver nämnden: 
”Tillsyn och prövning ska inte bekostas av samhället utan av den som söker 
tillstånd eller är föremål för tillsyn. Reglerna om detta finns i 27 kap miljö-
balken och bygger på principen att det är förorenaren som ska stå för sam-
hällets kostnader (polluter pays principle) gällande den egna verksamheten. 
Samtidigt gäller självkostnadsprincipen – kommunen får inte ta ut högre 
avgift än som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget är därför 
inte förenligt med gällande lagstiftning.  
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I Ljusdals kommun finns i dagsläget fem jordbruksverksamheter som betalar 
årlig tillsynsavgift. Tre av dessa har en årlig avgift motsvarande 4 timmar, en 
motsvarande 8 timmar och en 12 timmar. 2022 års timavgift motsvarar 1098 
kronor per timme. Den minsta av dessa verksamheter har strax över 170 
nötdjur. Det är viktigt att kommunen likabehandlar alla företag varför 
myndighetens avgifter även fortsatt bör utgå från den risk som verksamheten 
innebär och som är baserad på Sveriges Kommuner och Regioners förslag 
om hur miljöbalkstaxan bör vara utformad.” 
 
Kostchefen skriver i sitt yttrande att kostenheten är en nollbudgeterad 
verksamhet, vilket innebär att vi täcker våra kostnader med intäkter genom 
fastställda portionspriser. 
 
De senaste åren har det varit svårt att beräkna portionspriser utifrån 
världsläget, främst på grund av osäkra livsmedelspriser. Vi ser fortfarande 
stora prisökningar vilket gör det svårt att i dagsläget beräkna portionspriser 
även för 2024. 
 
Idag har vi livsmedelsavtal med sex små och medelstora livsmedelsleve-
rantörer (närproducerade livsmedelsproducenter inom 25 mils radie). Det 
resulterar i att våra inköp av närproducerade livsmedel i dagsläget ligger på 
cirka 15 procent samt cirka 60 procent när det gäller svenska råvaror. 
 
I och med det rådande världsläget och hög osäkerhet när det gäller livs-
medelspriserna har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-
ningsnämnden som kompensation för de extrema portionsprishöjningarna 
som har behövt göras. Det ses även svårt framöver att ytterligare öka andel 
närproducerade livsmedel samt svenska råvaror med nuvarande fastställda 
portionspriser.  
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kostenheten är 
nollbudgeterad, vilket innebär att portionspriset ska täcka kostnaden för 
inköp av varor. Att beräkna portionspriser är svårt idag utifrån världsläget. 
De senaste åren har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-
ningsnämnden som kompensation för de portionsprishöjningar som har 
behövt göras. 
 
När det gäller att slopa tillsynsavgifter för lantbruksföretag ska tillsyn och 
prövning inte bekostas av samhället, vilket också står i miljöbalkens 27 
kapitel. Här gäller också självkostnadsprincipen, att kommunen inte får ta ut 
högre avgift än vad som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget 
är därmed inte förenligt med gällande lagstiftning. 
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Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås.      

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 7 november 2023 
Yttrande från kostchefen 1 november 2023 
Yttrande från samhällsservicenämnden 16 augusti 2022, § 125 
Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 80 
Medborgarförslag 25 maj 2022 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 137 Dnr KS-00277/2023  

Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.          

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 
centralt i Järvsö.  
 
Förslagsställaren skriver: 
"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte håller på med 
spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 
(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 
man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå efter skolan 
och spela. 
 
Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 
den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 
 
Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 
nummer ett: 
1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en optimal 

plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man inte att cykla 
så kan man spela fotboll. Det som är bra med den platsen är att det 
nästan alltid finns en vuxennärvaro i form av cyklister, padelspelare och 
de som fikar. Det tror jag bidrag till en bra miljö för alla. 

 
2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 

anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla många 
aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, hockey, 
friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en vuxennärvaro 
vilket stärker tryggheten." 

 
Kommunfullmäktige beslutade 29 maj 2023, § 77 att skicka medborgar-
förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 
för yttrande. 
 
Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. I sitt 
yttrande skriver nämnden att det redan finns många gräsytor för spontan-
idrott i Järvsö, som till exempel fotboll, i direkt anslutning till de två 
beskrivna förslagen samt en multiarena vid Järvsö skola. Några kommunala 
resurser för att genomföra förslaget finns inte i dagsläget.     
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunala 
resurser för att genomföra medborgarförslaget inte finns i dagsläget. Det 
finns redan idag många gräsytor för spontanidrott i Järvsö, bland annat i 
direkt anslutning till de två beskrivna förslagen. Dessutom finns en 
multiarena vid Järvsö skola som man kan nyttja. 
 
Därför föreslås att medborgarförslaget avslås.    

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 7 november 2023 
Samhällsservicenämndens yttrande 24 oktober 2023, § 120 
Kommunfullmäktiges protokoll 29 maj 2023, § 77 
Medborgarförslag 15 maj 2023 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 138 Dnr KS-00334/2023  

Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 

Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  

Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.        

Sammanfattning av ärendet 

Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 
inkommit. 
 
Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 
bygdepeng för sina vattenkraftverk. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 115 att skicka 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till Ljusdal Energi för 
yttrande. 
 
Ljusdal Energi föreslår att medborgarförslaget ska avslås då bygdemedel 
redan utbetalas för utbyggnaden av vattenkraften. Ett utdrag från 
Länsstyrelsen Gävleborg bifogas: 
 
Utveckling med bygdemedel 
Har din bygd påverkats av utbyggnaden av vattenkraft? Då kan du söka 
bygdemedel för att reparera skador eller investera i något som är till nytta för 
allmänheten. 
 
Bygdemedel är pengar som kan sökas i bygder som påverkats av 
utbyggnaden av vattenkraft. Pengarna ska i första hand gå till reparationer av 
skador som uppkommit på grund av vattenregleringen. Utöver detta går det 
även att söka bygdemedel för investeringar som är till allmän nytta i bygden. 
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Direkta skador 
Behöver du reparera skador som orsakats av vattenregleringen? Hör av dig 
till Mark- och miljödomstolen. 
 
Vem kan söka bygdemedel? 
Alla registrerade organisationer kan söka bygdemedel. 
 
Exempel på vad du kan söka bygdemedel för: 
* Reparation och upprustning av bygdegårdar 
* Inköp av utrustning 
* Förbättring av idrottsanläggningar 
* Markering och upprustning av stigar och leder 
 
Exempel på vad du inte söka bygdemedel för: 
* Driftkostnader för byggnader 
* Inköp, drift eller underhåll av fordon 
* Investeringar som kan behöva fortsatta bidrag 
* Investeringar som redan är genomförda 
 
Ovanstående är utdrag om bygdemedel på Länsstyrelsen Gävleborgs 
hemsida: 
https://www.lansstyrelsen.se/gavleborg/natur-och-landsbygd/stod-
forlandsbygdsutveckling/utveckling-med-bygdemedel.html. 
             
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att detta 
medborgarförslag har behandlats av Ljusdal Energi och de skriver att 
bygdemedel redan har utbetalats för utbyggnaden av vattenkraften. 
 
Det man kan göra idag om man har drabbats av skador som orsakats av 
vattenregleringen är att kontakta Mark- och miljödomstolen. 
 
Alla registrerade organisationer kan även söka bygdemedel hos 
Länsstyrelsen Gävleborg. Detta ansöker man om direkt från dem. 
 
Därför förslås att medborgarförslaget avslås.  

Beslutsunderlag 

Förslag till beslut 6 november 2023 
Yttrande från Ljusdal Energi 31 oktober 2023 
Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 115 
Medborgarförslag 26 juni 2023 
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Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 139 Dnr KS-00541/2023  

Initiativärende från Jonas Rask Samuelsson (C) 
gällande kommunstyrelsens ordförandes hantering av 
Kramsta hällar 

Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Information noteras till protokollet.  

Sammanfattning av ärendet 

Jonas Rask Samuelsson (C) har skickat in ett initiativärende gällande 
Kramsta hällar.  
 
Han skriver att det har varit flera turer kring Kramsta hällar och den politiska 
viljan från Framtid Ljusdal i ärendet.  
 
Jonas Rask Samuelsson önskar en redogörelse från kommunstyrelsens ordfö-
rande som företrädare för ägarna av Ljusdalshem. "Vad har du känt till och 
hur har eventuell informationen varit tänkt att delges kommunstyrelsens 
arbetsutskott eller kommunstyrelsen?" 
 
Ordförande Pernilla Färlin (M) och vice ordförande Henrik Karlström (SD) 
redogör för sin syn på frågan.  

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Akt 
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§ 132 Dnr KS-00390/2023  


Ansökan från Ljusdals Bandyklubb om sponsring för 
säsongerna 2023/24, 2024/25 och 2025/26 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Ljusdals bandyklubb får sponsring för 2023/2024 i samma storleks-


ordning som föregående år (160 350 SEK). 
 
2. Pengar tas från sponsringskontot.  


Sammanfattning av ärendet 


Ljusdals bandyklubb har ansökt om sponsring för säsongerna 2023/2024, 
2024/2025, 2025/2026. Enligt sponsringspolicyn sker dock bara sponsring 
ett år i taget och därmed behandlas bara ansökan för 2023/2024.  
 
Föreningen har skrivit en ansökan i enlighet med kommunens riktlinjer för 
sponsring och redogjort för hur de arbetar med social, ekologisk och 
ekonomisk hållbarhet. Möjligheterna för kommunen att synas har inte 
ändrats nämnvärt från tidigare säsonger och därför föreslås samma 
sponsringsnivå som tidigare.  
 
Jonas Svensson och Elias Swartswe från Ljusdals Bandyklubb berättar om 
föreningen verksamhet. 
 
Ljusdals bandyklubb har cirka 250 utövare och mellan 500-600 medlemmar. 
Under ExTe Cupen samlas cirka 3 000 åskådare på Idrottsparken i Ljusdal. 
Normalår ligger antalet åskådare vid hemmamatcher på cirka 600 personer. 
Föreningar har gjort en ansökan som visar hur kommunen kommer att 
synliggöras: 
 
"Ljusdals kommuns logga kommer finnas med på A-lagets matchkläder, 
uppvärmningströjor och träningskläder. Loggan kommer även finns med på 
våra ungdomslags matchtröjor. Den kommer även finnas som exponering på 
Idrottsparken. I våra utskickade mail kommer det vara en klickbar kommun-
logga. Ljusdals kommuns logga finns med i våra annonser till exempel 
matchannonser samt hur man arbetar med inkludering: 
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Att göra bandyn till en aktivitet där alla ska få vara med är något vi strävar 
väldigt mycket efter. Som ett väldigt lyckat exempel på det har vi nu under 
några säsonger kunna hjälpa till med utrustning till dem som börjar spela 
bandy i våra yngsta lag. Att kunna hjälpa till med utrustning när man ska 
börja spela bandy har vi sett ger en väldigt positiv inverkan på antalet barn 
som kanske inte kommer från så penningstarka förhållanden. Att LBK ska 
vara en plats för alla och i alla åldrar ser vi som en självklarhet, där klubben 
ska kunna finnas för personer som för stunden har det svårt, men också vara 
en plats för alla i vardagen. Som förening är vi beroende av ideella kraft som 
hjälper oss runt till exempel matcher, cuper, ungdomsträningar, funktionärs-
fika, lottförsäljning för att nämna några funktioner. I Ljusdals BK ska det 
alltid finnas en möjlig plats för alla, oavsett ålder, hudfärg, bakgrund, tro, 
förmåga eller kön. Våra stadgar följer riksidrottsförbundets regler och FN:s 
barnkonventionslag. Dessa uppdateras löpande”.    


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 5 december 2023 
Ansökan med bilaga från Ljusdals bandyklubb 1 september 2023 


Yrkanden 


Iréne Jonsson (S), Jonas Rask Samuelsson (C), Henrik Karlström (SD), 
Jonny Mill (LB) och Pernilla Färlin (M): bifall till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Ljusdals Bandyklubb 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Ekonomienheten 
Akt 
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§ 133 Dnr KS-00528/2023  


Ny styrmodell för Ljusdals kommun 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Förslaget på ny styrmodell antas.  
 
2. Styrmodellen ska följas upp efter ett år. 


Sammanfattning av ärendet 


Kommunfullmäktige beslutade 21 mars 2016, § 73 att bifalla en motion från 
Markus Evensson (S) om att initiera ett ledningssystem för alla förvalt-
ningar. Detta beställdes under 2021 och arbetet med att implementera detta 
startade. Implementation krävde en något rationaliserad styrmodell för att 
säkra bra planering och rapportering. 
 
20 juni 2022, § 84 beslutade kommunfullmäktige om att anta prioriterade 
Agenda 2030-mål och Uppdrag för förvaltningen. Dessa gäller för hela 
kommunkoncernen. 
 
För att hantera detta togs en ny styrmodell med riktlinjer fram i en iterativ 
process med inblandade instanser och var efter diverse remisser klar under 
våren 2023.             


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 
Riktlinje för Ljusdals kommuns styrmodell för verksamhetsplanering 30 
november 2023 


Yrkanden 


Pernilla Färlin (M): Styrmodellen ska följas upp efter ett år. 
 
Henrik Karlström (SD), Henrik Estander (L) och Jonas Rask Samuelsson 
(C): bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag med ordförandens 
tilläggsyrkande. 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandena och 
finner att kommunstyrelsen bifaller dessa.  
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§ 134 Dnr KS-00511/2023  


Löneöversyn 2024 


Personalutskottet beslutar 
 
1. Informationen angående löneöversyn år 2024 noteras till protokollet. 
 
2. I beslutad budget för 2024 ingår utrymmet för löneöversyn för 


respektive nämnd. 
 
3. Inför budget 2025 bör möjligheteten övervägas att utöver årligt 


löneökningsutrymme avsätta en pott för riktade lönesatsningar.  


Sammanfattning av ärendet 


Under våren 2024 kommer de centrala huvudöverenskommelserna (HÖK), 
inklusive löneavtal att omförhandlas. Arbetsgivarens ansvar för den lokala 
lönebildningen är trots det oförändrat och därmed fortskrider den lokala 
processen. I handlingarna finns fackförbundens yrkanden samt den löne-
statistik som presenterades vid den första uppstarten 15 november 2023. 
Nästa tillfälle för överläggning är den 17 januari 2024 och då bör arbets-
givaren presentera sitt beslut om eventuella prioriteringar i löneöversyn 
2024.                


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 30 november 2023 
Bilaga 1 Ramprocess löneöversyn 
Bilaga 2 Sammanställing av fackförbundens yrkanden inför löveöversynen 
Bilaga 3 Uppstart löneöversyn 


Yrkanden 


Henrik Estander (L): bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandet och finner 
att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 







 


Kommunstyrelsens arbetsutskott 


PROTOKOLL 
Sida 
9(21) 


Datum 
2023-12-07 


 
 


  
 


 
Justerandes signatur Utdragsbestyrkande 
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Kommunstyrelseförvaltningen 
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§ 135 Dnr KS-00366/2023  


Riktlinje för Barnrätt 


Arbetsutskottets förslag 


Kommunstyrelsen beslutar 
 
1. Riktlinjer för barnrätt antas. 
  
2. Mallar för tjänsteskrivelse ska innehålla Barnchecklista. 
 
3. Utvärdering av användandet av Barnchecklista genomförs ett år efter 


införandet.  


Sammanfattning av ärendet 


Riktlinjens syfte är att stärka barns rättigheter i Ljusdals kommun samt 
förbättra barn och ungas levnadsvillkor i praktiken. Riktlinjen är även till för 
att skapa en struktur som ger förutsättningar för att bedriva ett strategiskt 
barnrättsarbete, samt att stärka barns och ungas möjligheter att vara delaktiga 
i frågor som berör dem. Med barn avses flickor, pojkar och barn med 
könsöverskridande identitet/uttryck mellan 0 till 18 år.  
         
Barnkonventionen är sedan 2020 lag och kommunen har därför redan i sitt 
uppdrag att arbeta utifrån den. Riktlinjen är ett förtydligande gällande att ha 
barnperspektivet i fokus samt en struktur för arbetet och i beslut som rör 
barn direkt eller indirekt.  
 
Riktlinjen har arbetats fram  i en arbetsgrupp där representanter från alla 
förvaltningar har deltagit. Förvaltningarnas perspektiv på barnrätt har 
följaktligen kommit till uttryck redan i utarbetandet av riktlinjen.  
 
Remissvar 
 
Riktlinjen har varit på remiss till alla nämnder och kommunala bolag. Syftet 
med remissen är att få svar från nämnderna om det är funktionellt att arbeta 
efter riktlinjen för barnrätt.  
 
Arbetsmarknads- och socialnämnden, samhällsservicenämnden och 
utbildningsnämnden ställer sig positiva till förslaget till riktlinje för barnrätt.  
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Ljusdalshem har inga synpunkter.  
 
I remissvaren från omsorgsnämnden ställs frågan om det är riktlinjer eller 
handlingsplan. Nämnden anser att ett övergripande dokument är bra som en 
gemensam strategi i kommunen men kan även innebära att det i förvaltning-
arna blir otydligt vad respektive enhet ska arbeta vidare med. För att tydligt 
implementera dokumentet i omsorgsförvaltningen så bör en första aktivitet 
och åtgärd vara att skapa åtgärdsplaner på varje enhet där det redovisas hur 
enheten ska leva upp till målen och redovisa vilka aktiviteter och åtgärder 
som planeras i enheterna under året. Då kan handlingsplanen bifogas verk-
samhetsplanen och bli ett aktivt och levande dokument. Förslag på fortsatt 
arbete i förvaltningen är att barnchecklistor bör utformas i separat dokument 
samt även underlag för barnkonsekvensanalys.  
 
Avslutning 
 
Varje nämnd är ansvarig för hur riktlinjerna implementeras. I synpunkterna 
från omsorgsnämnden kommer flera sätt att genomföra det.  
 
För att se till att barnperspektivet tillvaratas bör mallar för tjänsteskrivelse 
innehålla Barnchecklista. 


Beslutsunderlag 


Kommunstyrelseförvaltningens skrivelse 27 november 2023 
Yttrande från utbildningsnämnden 31 oktober 2023 
Yttrande från omsorgsnämnden 31 oktober 2023 
Yttrande från arbetsmarknads- och socialnämnden 20 oktober 2023 
Yttrande från samhällsservicenämnden 29 september 2023 
Yttrande från AB Ljusdalshem 21 augusti 2023 
Riktlinje för barnrätt 9 augusti 2023 


Yrkanden 


Henrik Karlström (SD) och Jonas Rask Samuelsson (C): bifall till 
kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
 
Henrik Estander (L): bifall till kommunstyrelseförvaltningens förslag. 
Kommunstyrelsen ska få återkoppling om hur arbetet med Barnchecklistan 
fungerar.  
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till yrkandena och 
finner att kommunstyrelsen bifaller dessa.  
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§ 136 Dnr KS-00188/2022  


Medborgarförslag gällande höjd budget för 
livsmedelsinköp 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.           


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedelsinköp har 
inlämnats till kommunfullmäktige.  
 
Förslagsställarna föreslår att kommunfullmäktige fattar beslut om att höja 
anslagen för kommunens livsmedelsinköp, i enlighet med prisjusteringar 
enligt lagen om offentlig upphandling, samt att kommunen finner ytterligare 
vägar för att stötta den lokala och svenska produktionen. De föreslår också 
att kommunfullmäktige beslutar om att tillfälligt slopa tillsynsavgiften av 
lantbruksföretag, i enlighet med avgifter för tillsyn enligt miljöbalken 
(årsavgifter och timavgifter) samt timavgifter för handläggning av ärenden 
utifrån miljöbalkens ansvarsområde rörande lantbruk. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 30 maj 2022, § 80 att skicka medborgar-
förslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 
och till kostchefen för yttrande. 
 
Samhällsservicenämnden anses att medborgarförslaget ska avslås. I sitt 
yttrande skriver nämnden: 
”Tillsyn och prövning ska inte bekostas av samhället utan av den som söker 
tillstånd eller är föremål för tillsyn. Reglerna om detta finns i 27 kap miljö-
balken och bygger på principen att det är förorenaren som ska stå för sam-
hällets kostnader (polluter pays principle) gällande den egna verksamheten. 
Samtidigt gäller självkostnadsprincipen – kommunen får inte ta ut högre 
avgift än som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget är därför 
inte förenligt med gällande lagstiftning.  
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I Ljusdals kommun finns i dagsläget fem jordbruksverksamheter som betalar 
årlig tillsynsavgift. Tre av dessa har en årlig avgift motsvarande 4 timmar, en 
motsvarande 8 timmar och en 12 timmar. 2022 års timavgift motsvarar 1098 
kronor per timme. Den minsta av dessa verksamheter har strax över 170 
nötdjur. Det är viktigt att kommunen likabehandlar alla företag varför 
myndighetens avgifter även fortsatt bör utgå från den risk som verksamheten 
innebär och som är baserad på Sveriges Kommuner och Regioners förslag 
om hur miljöbalkstaxan bör vara utformad.” 
 
Kostchefen skriver i sitt yttrande att kostenheten är en nollbudgeterad 
verksamhet, vilket innebär att vi täcker våra kostnader med intäkter genom 
fastställda portionspriser. 
 
De senaste åren har det varit svårt att beräkna portionspriser utifrån 
världsläget, främst på grund av osäkra livsmedelspriser. Vi ser fortfarande 
stora prisökningar vilket gör det svårt att i dagsläget beräkna portionspriser 
även för 2024. 
 
Idag har vi livsmedelsavtal med sex små och medelstora livsmedelsleve-
rantörer (närproducerade livsmedelsproducenter inom 25 mils radie). Det 
resulterar i att våra inköp av närproducerade livsmedel i dagsläget ligger på 
cirka 15 procent samt cirka 60 procent när det gäller svenska råvaror. 
 
I och med det rådande världsläget och hög osäkerhet när det gäller livs-
medelspriserna har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-
ningsnämnden som kompensation för de extrema portionsprishöjningarna 
som har behövt göras. Det ses även svårt framöver att ytterligare öka andel 
närproducerade livsmedel samt svenska råvaror med nuvarande fastställda 
portionspriser.  
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kostenheten är 
nollbudgeterad, vilket innebär att portionspriset ska täcka kostnaden för 
inköp av varor. Att beräkna portionspriser är svårt idag utifrån världsläget. 
De senaste åren har det skjutits till medel till omsorgsnämnden och utbild-
ningsnämnden som kompensation för de portionsprishöjningar som har 
behövt göras. 
 
När det gäller att slopa tillsynsavgifter för lantbruksföretag ska tillsyn och 
prövning inte bekostas av samhället, vilket också står i miljöbalkens 27 
kapitel. Här gäller också självkostnadsprincipen, att kommunen inte får ta ut 
högre avgift än vad som svarar mot kostnaderna för dess tjänster. Förslaget 
är därmed inte förenligt med gällande lagstiftning. 
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Därmed föreslås att medborgarförslaget avslås.      


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 7 november 2023 
Yttrande från kostchefen 1 november 2023 
Yttrande från samhällsservicenämnden 16 augusti 2022, § 125 
Kommunfullmäktiges protokoll 30 maj 2022, § 80 
Medborgarförslag 25 maj 2022 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 137 Dnr KS-00277/2023  


Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.          


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag har inkommit med önskemål om en fotbollsplan 
centralt i Järvsö.  
 
Förslagsställaren skriver: 
"Med bakgrund av att allt fler barn blir stillasittande och inte håller på med 
spontanidrott på fritiden tycker jag att det skulle finnas en fotbollsplan 
(konstgräs) i Järvsö för barn och ungdomar. Det ska inte vara en plan där 
man spelar seriespel utan en plan dit barnen kan cykla eller gå efter skolan 
och spela. 
 
Järvsö BK fick en otroligt fin anläggning i Skästra för ett par år sedan, men 
den är för avsides för att barnen själva ska kunna ta sig dit och spontanspela. 
 
Jag har två förslag på placeringar, med det som jag anser vara bäst som 
nummer ett: 
1. Bredvid pumptracken och Anders-Pers padel. Det skulle vara en optimal 


plats. Där finns det aktiviteter för hela familjen. Gillar man inte att cykla 
så kan man spela fotboll. Det som är bra med den platsen är att det 
nästan alltid finns en vuxennärvaro i form av cyklister, padelspelare och 
de som fikar. Det tror jag bidrag till en bra miljö för alla. 


 
2. I samarbete med Järvsö IF borde det gå att få till en fotbollsplan i 


anslutning till Strandvallen. Det hade varit riktigt bra att samla många 
aktiviteter på en plats och kunna dra nytta av varandra; padel, hockey, 
friidrott och fotboll. Även här finns det också ofta en vuxennärvaro 
vilket stärker tryggheten." 


 
Kommunfullmäktige beslutade 29 maj 2023, § 77 att skicka medborgar-
förslaget till kommunstyrelsen för beredning.  
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Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till samhällsservicenämnden 
för yttrande. 
 
Samhällsservicenämnden föreslår att medborgarförslaget avslås. I sitt 
yttrande skriver nämnden att det redan finns många gräsytor för spontan-
idrott i Järvsö, som till exempel fotboll, i direkt anslutning till de två 
beskrivna förslagen samt en multiarena vid Järvsö skola. Några kommunala 
resurser för att genomföra förslaget finns inte i dagsläget.     
 
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att kommunala 
resurser för att genomföra medborgarförslaget inte finns i dagsläget. Det 
finns redan idag många gräsytor för spontanidrott i Järvsö, bland annat i 
direkt anslutning till de två beskrivna förslagen. Dessutom finns en 
multiarena vid Järvsö skola som man kan nyttja. 
 
Därför föreslås att medborgarförslaget avslås.    


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 7 november 2023 
Samhällsservicenämndens yttrande 24 oktober 2023, § 120 
Kommunfullmäktiges protokoll 29 maj 2023, § 77 
Medborgarförslag 15 maj 2023 


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till sitt eget förslag och 
finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 138 Dnr KS-00334/2023  


Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals 
kommuns kraftverk 


Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen  


Kommunfullmäktige beslutar 
 
1. Medborgarförslaget avslås.        


Sammanfattning av ärendet 


Ett medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk har 
inkommit. 
 
Förslagsställarna vill att Ljusdals kommun genom Ljusdals Energi betalar ut 
bygdepeng för sina vattenkraftverk. 
 
Kommunfullmäktige beslutade 25 september 2023, § 115 att skicka 
medborgarförslaget till kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunstyrelsen skickade medborgarförslaget till Ljusdal Energi för 
yttrande. 
 
Ljusdal Energi föreslår att medborgarförslaget ska avslås då bygdemedel 
redan utbetalas för utbyggnaden av vattenkraften. Ett utdrag från 
Länsstyrelsen Gävleborg bifogas: 
 
Utveckling med bygdemedel 
Har din bygd påverkats av utbyggnaden av vattenkraft? Då kan du söka 
bygdemedel för att reparera skador eller investera i något som är till nytta för 
allmänheten. 
 
Bygdemedel är pengar som kan sökas i bygder som påverkats av 
utbyggnaden av vattenkraft. Pengarna ska i första hand gå till reparationer av 
skador som uppkommit på grund av vattenregleringen. Utöver detta går det 
även att söka bygdemedel för investeringar som är till allmän nytta i bygden. 
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Direkta skador 
Behöver du reparera skador som orsakats av vattenregleringen? Hör av dig 
till Mark- och miljödomstolen. 
 
Vem kan söka bygdemedel? 
Alla registrerade organisationer kan söka bygdemedel. 
 
Exempel på vad du kan söka bygdemedel för: 
* Reparation och upprustning av bygdegårdar 
* Inköp av utrustning 
* Förbättring av idrottsanläggningar 
* Markering och upprustning av stigar och leder 
 
Exempel på vad du inte söka bygdemedel för: 
* Driftkostnader för byggnader 
* Inköp, drift eller underhåll av fordon 
* Investeringar som kan behöva fortsatta bidrag 
* Investeringar som redan är genomförda 
 
Ovanstående är utdrag om bygdemedel på Länsstyrelsen Gävleborgs 
hemsida: 
https://www.lansstyrelsen.se/gavleborg/natur-och-landsbygd/stod-
forlandsbygdsutveckling/utveckling-med-bygdemedel.html. 
             
Kommunstyrelsens ordförande skriver i sitt övervägande att detta 
medborgarförslag har behandlats av Ljusdal Energi och de skriver att 
bygdemedel redan har utbetalats för utbyggnaden av vattenkraften. 
 
Det man kan göra idag om man har drabbats av skador som orsakats av 
vattenregleringen är att kontakta Mark- och miljödomstolen. 
 
Alla registrerade organisationer kan även söka bygdemedel hos 
Länsstyrelsen Gävleborg. Detta ansöker man om direkt från dem. 
 
Därför förslås att medborgarförslaget avslås.  


Beslutsunderlag 


Förslag till beslut 6 november 2023 
Yttrande från Ljusdal Energi 31 oktober 2023 
Kommunfullmäktiges protokoll 25 september 2023, § 115 
Medborgarförslag 26 juni 2023 
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Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till kommunstyrelse-
förvaltningens förslag och finner att kommunstyrelsen bifaller detta.  
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§ 139 Dnr KS-00541/2023  


Initiativärende från Jonas Rask Samuelsson (C) 
gällande kommunstyrelsens ordförandes hantering av 
Kramsta hällar 


Arbetsutskottet beslutar 
 
1. Information noteras till protokollet.  


Sammanfattning av ärendet 


Jonas Rask Samuelsson (C) har skickat in ett initiativärende gällande 
Kramsta hällar.  
 
Han skriver att det har varit flera turer kring Kramsta hällar och den politiska 
viljan från Framtid Ljusdal i ärendet.  
 
Jonas Rask Samuelsson önskar en redogörelse från kommunstyrelsens ordfö-
rande som företrädare för ägarna av Ljusdalshem. "Vad har du känt till och 
hur har eventuell informationen varit tänkt att delges kommunstyrelsens 
arbetsutskott eller kommunstyrelsen?" 
 
Ordförande Pernilla Färlin (M) och vice ordförande Henrik Karlström (SD) 
redogör för sin syn på frågan.  


Propositionsordning 


Ordföranden ställer proposition om bifall eller avslag till att informationen 
noteras till protokollet och finner att arbetsutskottet bifaller detta.  
 
 
Beslutsexpediering 
Akt 
 
 





		Ansökan från Ljusdals Bandyklubb om sponsring för säsongerna 2023/24, 2024/25 och 2025/26

		Arbetsutskottet beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Yrkanden

		Propositionsordning



		Ny styrmodell för Ljusdals kommun

		Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

		Kommunfullmäktige beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Yrkanden

		Propositionsordning



		Löneöversyn 2024

		Personalutskottet beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Yrkanden

		Propositionsordning



		Riktlinje för Barnrätt

		Arbetsutskottets förslag

		Kommunstyrelsen beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Yrkanden

		Propositionsordning



		Medborgarförslag gällande höjd budget för livsmedelsinköp

		Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

		Kommunfullmäktige beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Medborgarförslag om fotbollsplan centralt i Järvsö

		Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

		Kommunfullmäktige beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Medborgarförslag om bygdepeng för Ljusdals kommuns kraftverk

		Arbetsutskottets förslag till kommunstyrelsen

		Kommunfullmäktige beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Beslutsunderlag

		Propositionsordning



		Initiativärende från Jonas Rask Samuelsson (C) gällande kommunstyrelsens ordförandes hantering av Kramsta hällar

		Arbetsutskottet beslutar

		Sammanfattning av ärendet

		Propositionsordning





